
_zsűolásig mégtellt a közösségi w a. annePi szentrnise
után, augusáus 2Gán, szent lstyán király onnépén. Az
únnepló közönség €yütt énekelte el a rnagyar himnuszt,
majd Varga Dezsó polgáímester kosiontote az
9gybegy0lteket. A millenniumi éV Végén m€emlékezett
szent |shén király orságépító munkéilárd, ma|d az etmúlt
idósak községi megemlékezéseit számba v&e szólt a
koímány által adományozott millenniumi zászló liPáíti
templornban történó átvételéról, a tavaly oKóbeí '1$i
millenniumi megemlék€zésról, majd a bsá§zt község
he]yén íelállítctt kopjafa a\ratásról. Végul elrnondta, hogy á
millenniumi éV \,6szécsenyi leárásáként a t'sso-Óta
kéPviselöként tevékenykedó megyálasáottak eínléldát
ültetnek a Táncsics Mihály rnébán. Ezután felkérte az
onnelség dísuendégá, Dr. Tóth Jenó, volt rrasszécsenyi
p|ébánost hogy. taítsa meg ünnepi beszédét Jenó atyá
elézékenyülve köszöntóüe a megielenteket. ,25o na§ia
Vagyok táVol híVeiíntö - rnondta, m{o visszaemletezett'á
elmlrlt nehéz idószakra, a cseíkészet megszervezésére, a
közösségi h& építésére, a lipárti templom felújMsára.
Rövid beszédéból is áradt a bizakodáj és a bíááás a
köretkezó éVezred nehézségeinek leküzdésére,
A Múvelódési Ház kuítúrcsopoítjának músorát szemes

Alexandra nyitotta m€ versmondással, közben a
Rozmaring Asszonykórus szép egyházi énekeket énekelt.
A,gyerekek sztpen szavalták Nagy János költó Verseit,
_kózt9k_az aratásról, új kenyéírö szóbt, melyeket Hon/áh
Aüláné, a Múvelödési Ház vezetóje tanítoú be nekik A
k@ónség taPssal jutalrírazta a szép ilöadást
4 s.94 elhangzása után Varga oezsó polgárme§ter

mé9 néhány perc ülrelemre kélte a jelenlévbká, mert a
település lakóinak ne\r'ében átadott egy képkeretbe foglatt
\ásszécsenyi címeít a voít és jeleniegi 'képviselókiek:

Beítók Tiboínak ak 8 éüg vo[ a kozséq alpoioáímest€íe.
Kcn ácsné Pungor. Zsuzsána( }<rajcáizsirtúk, Tóthné
Punglr AngélánaK cserkész Mkbmak (stóger J;nö nem
tudott az ünnepségen résá Venni, szamára -tuton 

iuttagat
9l a. dmert) A második cil{usban: Márfi József,'Virágh
csaba,, Hoí\Éth Jóesef, Pá L46, ,najd Kiss FárencÚ,
RéE ,Gyöay, Balázs lmre és Beítók T]úmé kapta meg az
ajándékot. (Dr.Németh Árpád halaszthaHlan ogy ilatt
nem _tudot.a únnepségen részt venni.) Ezután Varga
Dezsó Polgáímester szémes Pált kéíte, hógy csarnem io
éVi egyhakózségi tevékénységének elismeiéseként vegye
á töe a ldrzségi címeí íTÉsoHát és ültessen emléKá'a
telepolés kéPüselöVél. szemes Pá tóbb, mint 10 évig \/olt
az,.egyházközség Világi €lnöké és éppen a legnehelebb
idókben. Az onnePség - egyben a'millenniuái év _ az
emléldák elti ltetéséVel ért véget.

. 'il
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Ülésezett Vasszécseny kiizség Önkormányzatának képviselő-testülete
200í. július 30án.

Az ülé3 19 órakor kezdődött Jelen volt 10 fő
Varga DezsÖ Polgármester kö§zöntaitte a megjelenteket megállaPította a határozatképe$éget ós java§laüára a képviselók
elfogadták a naPirendi Pontokat:

1. Jegyzői eskü.
2. Bikaíái gyalogút áthelyezés és b€lvízelvezetés.
3. Telekvásárlási kérelmek l
4. Egt ebek

Az új életbe lépó rendelet kapcsán az
ország minden jegyzójén€k új esküt kell
tennie. Vámos Antal kirzségünk
jesy.óje, és a társközségek körjegyzóle
|etette a testület elótt új eskújéi, melyben
a nemzet és a falukeEósség javara ígért
áldozatos munkát. A megható pillandok
után a testúleti ülés visszatért a normális
kerékvágásba.

Varga Dezső polgármesteí körbeadta
a Bikarét rendezési tervét, majd áadta a
szót Balázs lmre_ képvis€lőnek aki
egyben mint a BIT_EP Bt, Vezetóie, tehá
kivitel€zójeként rész|etesen ismertétte a
munka kóltségvetését A BIT_ÉP Bt. A
kózségnek jelentós kedvezményt adott a
munkálatok kivitelezésekor, de a
kóltségek í9y ls m€g fogják haladni az
elóirányzott 200.000 Ft_ot. A Bikaréten
egykor átvezetö gyalogutat új
nyom\r'onalra kell áhelyezni, keB/etlenül
a kertek alatt a íézsün fog Végighaladni,
aminek következtében a rézsúról
lezúduló csapadék/izet egy vízelvezétó
árokkal kell kjegészíteni, Így az együttes
munkáláok összkóltsége 443.000 Ft +

áía körúl lesz. Vámos Antal kö.j€gyző
jeleáe a testületnek, hogy ezeknek a
munkálatoknak a teNezése máí a. eli5zö
ciklusban felmerúlt, és javasolta, hogy a
testület most mindenkéPp támogassa a
munkák elvégzését. Rátz György
képviselö ezután anól szólt, hogy a
járda \€9y gyalogút kivitel€zé§é a
Vízelvezetó rendszer kiegészítése nélkúl
nem m€goldható, Horváth József
kéPviselő megtekintette korábban már a
terepet és aíról szólt, hogy Németh lmre
kerítése néhol akadályozni fogla a gépi
munká, \€lamint azt kérd€zte, hogy nem
lehetne-e az áhely€zett gyalogutat
egybén kerékpározásra is alkalmássá
tenni, esetleg magát a kerékpárutat itt
elvezetni? Végül íelajánlotta, hogy a
földmunkáknál ingyén és béímentve a
község rendelk€zésére áll.
A képvisel&tesület 9 ig6n és 1

ell€naavaat mellelt a munkálatok
megindftása nE ett döntött

két telekvásárlási kérelem érkezett a
polgármesteri hivatalhoz. Virág csaba
kéPviselő egy Arany János utcai kózmú
nélküli t€lekre (2029 m2| adott 800.000
Ft_os vásárlási ajánlatoL Ezen a telken
kell levezetni a Gyöngyósha' majd az
Arany János utcai csaP€dékvizet.
Amennyiben azt fedett csáoma-
rendszeren kell majd, annak várható

költsége 1.000.000 Ft lesz, amennyiben
nyitott mederben, ú9y Viíág csaba eláll a
ielehrásárlástól.
A kéPvisel&testí ét 8 igd1, 1

ellensayazat & 1 Íaltódípdlrs mdlett
án ogatb a telak-Yáárlást.
A másik önkormányzati közmúVes

telekre, amely a Temetó Utéban Van,
(1400 m2) egy 1.100.000 Ft_os vásáriási
ajánlat érkezett. Eá a telket az
ón kormányzat korábban már tóbbször
meghirdette ,1.500.000 Ft-éít,
sikertelenül, Horváth Jó8ef képviselő
reálisnak tartja ma is ezt a, áíd, de
tóbben azt javasóliák, hogy egy
kozépértéket kell kialakítiani.
viág caaba és Tóthné Pungor

Angéla kéPviselók javasban
1.30o.00o Ft-bn á apltoíÉk mq a
vételánt 7 igen, 1 árózkodás és 1
ellenszavaat rrr€rreaú, (Egy képviseló
kózben elláVozott, )Az egyebek köá Varga Dezso
polgáímester,ielezte, hogy 100.000 F!ért
íelkérte Tóth lsfuánné vállalkozót a
hivdal belsó ellenórzésére, mélyet a
testület egyhangúlag elfogadott. Majd
öfömmd újságolta, hogy nyert az
önkorményzat 200,000 Ft-ot égy
minisáériumi Pályázáon a kulturház
hangosítás-technikájához.
A polgármesteí készített egy
költségvetést, amely 2 hangfalat, ,1

mikíofont,,l mikofonálhíányt, egy
Vezeték nélküli mikofont, 1 keveíópultot
táítalmaz. A testület - €yhangúlag _ a
qályánn Pénzt-l együtt összesen
500.000 Ft_ot szavazott meg a kultúóáz
hangosításához, lakikótéssel,hogy
ez a technika az ónkormánrzati
hi\€ialban lesz raKáro.r'a, és ávételi
elismervénnyel kikólcsónózhetó mind a
kultl]rház, mind az iskola részére.
varga Dezső polgánnester

taiékoztáta a testületet, hogy a lipárti
templom mégülágítasa 300,000 Ft-ból
megoldható lenne. Az áramot a
ía\ratalozó házból fogják vinni és
programozható órát építenek be, hogy
mikoí és mennyit Világítsanak a lámpák.
A RqpviséIÉt§ttilet 9 igen b 1

ellensavaalbl émogalb a
Polgám§ter hvaslaéL

Eá kóVetóén a szécsenyi templomhoz
Vezetó "miseúf felújítása került
naPirendré. Az ön kormánrzat biáositia
az anyagot 1,2 m széles járda
kiépíéséh€z, mélyet a szécsenyi híVek

fognak társadalmi munkában kivitelezni.
Eá köVetóen az ónkqmányzat 4
állólámpa\ral fogja az utat m€világítani.

A t§tülat qyhangúlag émogatta a
hvaslatot és meguzb a
Polgármeshrt, hqy terwztese mq
a viÉgításl

Varga Dezsó polgárm€§ter ezután
javasolta a testületnek, hogy Vásárolja
meg a szécsenyi temetó melletti kb. 5
méter széles földterületet, a temetó ma.id
bóvítése céljáMl. A testület
egyhangúlag támogdta a javasldot
szintén a szécsenyi temetóhöz
kapcsolódott a köVetkezó naPirendi pont
is. A polgármesteí felvetette, hogy
gépkocsi-par*olót kellene kialakítani a
temető melletti árok feltöltéséVel, amely
mind a íutballmérkózések, mint a
temetések alka|máVál már nagyon
akuálissá vált.

A t€§tütat €gyrnngúlag émogatb ajavaslatot, amit mindannyian
elkerülhetetlén, de szükséges
megoldásnak tartanak A Fóldhivatalnál
iisz+ázák az áíok tulajdonviszonyá,
majd íeltóltik mosoü kaviccsal, ami a
csapadék elvezetését biztosítja a
tén]létrő
varga Dezső Polgármester a

karvetkezó napirendi pontban jav6otta a
millenniumi év áróeseményeként az
augusztus 20-i ünnepséget, amelyre
meghíVnák a rendszerváltás utáni összes
korábbi képviselót, valamint a község
diszpolgáraii. Az ünnePséget a
k(rösségi házban iaítanák, és kü|ön
kiemelt eseménye lenne, hogy minden
jelenlegi és korábbi képviseló a
millennium üsáeletére el0ttetne €y
facsemetét, A faültetés helyszínóre több
javaslat is elhangzoü, de végül ebben
konkrét döntés ezúttal nem született.
Tóthné Pungor Angéla és Horvah Bea
felvetette, hogyha a Kózóssegi Hazban
lesz a helyszíne az ünnepségnek, akkor
addig mindénképpen el kellene készíteni
a plébánia kedtéséi. Az önkormán}rzati
képviselötestület máí korábban
megszavazoft erre a célra 150.000 Ft-ot,
amelyból meg is Vásárolta az
önkormánrzat a hoaá szükséges
anyagoká. Kiss László kómúvesmester
társadalmi munkában vállalta a
kiütelezést. A testület mindent megtesz
annak érdékében, hogy a keíítés
augusáus 20j9 elkészüüón,
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A falukrónikás
Be§zélgetés Benczik Gyulával , a Vas Megyeí Lcvéltár munkatársával, községünk készüló monográíiájának

egyak szeíke§ztójével.

sokszor Változó tulajdonosai miatt,
LiPártra és csására vonatkozó iratanyag
többségében még íöltáratlan a Püspöki
Levéltárban. Ezéít Pl, szécseny anyagá
csak az oíszágos Levéltárban lehet
megkutáni.

Nemrégiben llon Gáborhoz, a
saveria Múzeum Égészeti
osztálwezetőjéhez kerültek a falu
halárában előkerült régé§zeti
szórványleleiek, amelyek a^
bizonyítjálq hosy a község a
neolitikumtól kezdve, vagyis 3-4 ezer
éve lakott teíület Akkor persze mé9
nem a Gyóngyós Partja volt lakott, _

aá még valószínú mocsár boíította -
hanem a községtől déli irányba, a
kisér fuletti magaslatokat laKák az
akkori elődök A készülő monográfia
időb€n milyen régíe nyúlik Vissza?

A tervezett kótet épp emiatt is
egy többszerzós tano|mánykötet lenne,
ezel szerintem a Vas megyében
meghonosodott hagyományt - hogy egy-
egy szerzó írja meg egy-egy település
monográfiáját, történetét, néprajzát stb, -
megújítjuk, Ez a hagyomány
elképzelhetó lenne egy átlag Vas megyei
falunál, de Vasszécseny esetében nem.
külön szezóknek, szakembereknek
ke|lene íeldolgozni a kastélyok,
templomok, a ma|mok és a magtár
történetét, a gazdag és titokzatos
régészeti emlékanyagoi, a falu
középkorá, a jobbágyság töíténetét
1848_ig bezárólag, a2 iskolatöíténetet és
mé9 számtalan más dolgot,

Amikor tavaly Jenó atya
elköltözött a faluból, rengeteg a

TÓTH CSABA
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Kováca lmre ezüstmisés Pap,
Bertók László tanftó után Te vagy a
harmádik §zemély, áki beleíogúál a
falu krónikájának megírásába. Ková;s
lmre kutatásai t€üésen elve§ztek
halála után valahol sashalmon, Bertók
László íalukónikája kéziratban van,
részleteket k(rö]t belóle korábban az
Üzenet. Te mil}€n §zempontok szeriírt,
hogyan fogtál a munkához?

A mai Vas=écseny esetében 4
faluelödról kell bészélni. sorréndtól
függetlenüI \€n szécseny, Lipáít
Lipárttal együtt kell emlíieni a )o/ll,
században Végl€ beolvadt Mileket,
Valamint csásáot, ami pusztaként
megélte a XlX századot. Niind a négy
íalu régi Gyöngyósmenti kdzépkoíi
település. Ebból nyilvánvaló, hogy itt egy
e|ég színes, Változatos korái tórténete
Van Vasszécsenynek.
Birtokosok szerint is különbóáek ezek a
faluk, szécseny mindig földbirtokosi,
uradalmi központ Volt, még a koíai
idókben is, ellenben Lipárt a vasvári
Káptialan birtoka Volt császttal együtt
l\4ileken kisnemesek voltak ltt
említhetjük meg, hogy a Káptalan
levéltárában éirzik a Mileky csálád
Zsigmond-kori címeres levelét.
Érdekességként meg kell említeni, hogy
szécsenynek egy idóben Vásártartási
joga Volt, de elvesáette, és mini tu juk,
ezéít is nem lett mezóváros a
késóbbiekben.

^zélt 
a forrásokkal Van néhány

probléma. szécsenyre Vonatkozó iratok
szanaszét, különbe\zó családi
levéltárakban találhatók, a kastélyok

faluval kapcsolatos dokumentumot
adott át nekem, amit én tovább adtam
Pungor zoltán ianár úrnak. Volt
kózöttük múlt századi, a faluval
kapcsolatos püspöki levél, volt közte
rengeteg egyházi vonatkozású irat
dokumentum, valamint az iskolával és
a plébániával kapcaolatos iratok,
(Ezen utóbbiak valószínú Kis József
kanonokúr hagyaülkából kerültek
Jenő atyához.) Es külön egy nagy
doboz fénykéP, melyet Jenő atye
maga készít€tt a hatvanas éVek elején
a faluról, a sáros utcákról, házakról,
iémPlomokról, iskolákról, keíeszteköl
stb. Találkoáál-e már ezekkel á
dokumentumokkal?

Eííól mé9 nem értesültem, de
utána nézek, A kótet nem állhat meg e
kiváló fényképgyújtemény felhasználása
nélkúl, a függelékbe kerülnének a
táblazatok és lehetóleg életrajzi
,méiyinteí,,úkat" ls tartaImazna a Végén,

Végül mikorra várható a
monográfia elkészülése é5 kiadása?

A 2001 december 31 semmi
esetre sem tartható, épp amiatt, hogy
Vasszécseny egy külónlegesen gazdag
múltú te|epülés, sokrétú és szellágazó
munká igényel, amelyet a kor
köVetelményeinék is eleget téVe
példaéítéküen kell elkészítenünk.

Gyöngyösparti sétány

Összefogott néhány Lipárt utcai lakos és kitisáítotte
a kert|ük alatt a Gyöngyös partját, egy 200 méteíes
szakaszon, így igazi sétánnyá Varázsolva aá.
Nincs többé méteres gaz, nincs többé illegális
szemétlerakÓ, Van helyette parkosított
Gyöngyöspart, íiatal cserjékkel, dísáákkal telepítve,
padokkal elhelyea/e. A padok persze nem
pIofesszionáli§ padok, de a célra megíelelóek, lehet
rajtuk pihenni és elmerengeni, hallgatva közben a
íohanó patak csobogását.

]i]ll||illll
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Költözik a gólyafészek

Összel, amiután elköltöznek a gólyák a íészkük is elköltözik, no
nem Afrikába, hanem körülbelül 50 m-rel odébb, valahová a
Gyöngyös partjára. upárt egyetlen gólyacsaládjának
halasáhatatlanná Vált az elköltöáetése, mivel jelenlegi helyükön,
Gefesd Márta néni kéményén bizonytalanná Vált lakhelyük, ugyanis
életveszélyesen megrongálódotl a falu utolsó .kemencéskéménye".
Márta néni miuián kijavíttatia a kéményét, már nem engedi
visszakö|tözni oda a gólyacsaládot, úgyh€y nekünk kell
gondoskodni annak új elhelyezéséról. Egy oszlopot kell állíttatni
valahová a kömyékre, tetejére egy fészektartó szeíkezetet szerelni,
és egy daruval árakatni a fészket, hogy a védett madámak
számíto gólyák községünkben maradhassanak. A Gyöngyös
ligetes partja ideális élőhely számuka, számunkra p€dig a gólyák
nemcsak a tavasz elsö hímökei, de íalusi miliónk né|külözhetetlen

"statisáár.

Eljött az idó, vége a felhótlen gyermekkomak! -
szoktuk mondani, s szinte mi magunk is sajnáljuk,
hogy a kisgyermek iskolába kenjl.
A szeptemberi tanévkezdést a legnagyobb

izgalommal mindig az első osáályosok Várják. Az
iskola sámukía az új ismerctek, izgalmas kérdések
és a nagy titkok sokaságát jelenti. Nem egyszerú
dolog 45 percig a padban ülni, csöndben maradni,
figyelni, tanulni. Sok a feladat, hiszen év végére
olvasni, ími, számolni kell tudniuk.

TANÉVNYÍTÓ

Nem kell azonban félni, hiszen a kis elsósök
hamar beilleszkednek az iskola mindennapi életébe,
ügyesen bekapcsolódnak a különbözó feladatok
megoldásába. Minden munkából kiveszik a részüket
Biztos, hogy a tanulásban is helytállnak, szépen
fognak haladni.

Á tanítóik segítik, irányítják őket. Ám igazán jó
eredményt csak közös munkáVal, eófeszítéssel, a
szülók támogató segítségé\€l éíhetnek el.
A gyermekek érdekében jé, együttműkodést
kívánunk!

" 
Minden elszenvedett fájdalom után erkölcsileg egy fokkal tökéletesebbek leszünk."

Dimov

]il]llilill
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E^ az iskola szennwíz
bekötése, az iskola elófti Villogólámpa,
valamint az iskolabóvítés került tedtékre.
A szennyvíz-bekotés 312.000 Ft-ba
kerirl. A Vjllogólámpa Valószínú
szeptembeí 1-jére elkészül, de legfeüebb
szeptembeí kózepére. 

^z 
iskola-

bövítéshez, illétve émelet-ráéPitésh€z
statikai Vizsgáláok kellenek, ezek még
nem történiek meg. csaPodi @boí
építész üszont ielvetette, egy eddigiéKól
független, teüesen új éPüler

lehetösé9ét, a
o|csóbb, mint
me9oldások.

az eddig tervezett ügyben,

A2 legutóbbi írontális üközés kapcsán
Horváth Józséf képüseló javasofta,
hogy a szécsenyi keresáezódésnéI
valamilyen formában javitani kellene a
karzlekedés biáonságát
Ba|áz9 lmre kéPviselő példa hozott,
hogy Ráb€hidvégen hogyan oldoüák
meg a hasonló közlekedési csomópontot.
A testúlet határozott aíról, hogy írásban

Mielött zart üléssé vált a testü|eti ülés,
Virág csaba rákérdezett a ke]zség
hulladékgazdálkodási rendeletéíe,
melyet korábban elfogadoü a testület. A
rendele,. 2002. január 1-jéVel lép életbe,
amely szerint minden háztartásban kuka
kell tartani. Ennek beszerzésében az
önkormányzat 50 oÁ-os támogatást nyújt,
és a beszezés egy tételben központilag
történik,

. Véleményét ez

ÁpÁs vncy Árox

Szegény Tókéné Annus néni balesete után
gondolkodok el azon - családjukban másodikként halt
meg közlekedési bales€tben a2 országúton _, hogy
áldás vagy átok, hogy községünket átszeli a 87-es
fóúvonal. Kerékpárosként az ember íigyelmetlenebbül
közlekedik saját lakóhelyén, hiszen otlhon Van, jogosan
gondolkodik úgy, hogy az ámenő fo€alom
álkalmazkodjék hozzá. csakhogy az, mint egy múltkori
íésomban már éloáam rá, legtöbbször nem tartja be a
kötelező sebességkor|átozást, mivel Kámtól
szombathelyig csak itt lakott mindkét oldalon a 87-es
főútvonal. A közlekedési morál viszont miért különbözne
az országban uralkodó általános moéltól?

lsmét csák szeíencse, - vegy szerencsétlenségiinkre
a 87-es út mellett Van községünkben a posta, a
gyógyszertár, az önkoímányzati hivatal, a körjegyzóség,
az oloda és az iskola, tehát egy csomó közhivatal és
önkormánrzati intézmény.
A 87-es útról tehát nagyon aktuális levinni a

kerékpáííoígahat egy ene a célra elkészített
kerékpárutra, amely épp a 87-es mellett fog húzódni. ltt
akadtam el a gondolatban, mivel az említett múltkori
írásomban elemeáem épp aa, hogy a számtalan
kamionbaleset a községünkben mind úgy Végzódött,
hogy a kamion a járdán, nem egyszer egy kedtésen
belül landolt.

HoNáh József önkormányzati képviselót kérdezem,
hogy látia eá a problémát, mivel azt többször is már
korábban szóvá tette önkormányzaű üléseken,
fuvarozóként keresi a kenyeíá, tehát állandóan a volán
mögött ül, és a témában még úgy is személyesen
érintett, hogy foesanyja is közlekedési balesetben
vesáette el életét a község teóletén.

Áz elmúlt ciklusban gyakren tettem szóvá az akkori
Lenin utca, illeve Arany János utcá m€hosszabbított
vonalá a vasúti töltésig. A másik vége pedig a stögeék
kertjén, és az akkor még önkormányzati tulajdont
képezö szeméttelepen keresáül a Lipárt utcában
csatlakozoü volna. Az érveim a következők voltak az

ővoda az Arany János utca felól balesetmentesebben
lett Volna megközelíthető, mint ahogy aá mos1 a 87-es
íőútról tesszük. A majdan megépítendő keíékpárutat is
el tudtam volna képzelni ezen a szakaszon. Még
Variálhattuk Volna is, hogy levisszük a Gyöngyös
partjára, Vagy a Lipárt utén folytatiuk tovább a
nyomvonalát. Most, hogy elkészült a kerékpárut
tervezete, a széchenyi utcából a 87-es fóút mellé
kanyarodik ki az. Közlekedó emberként kétségeket hagy
bennem a Széchenyi utca és a 87-es fóút
keresáezódésében a kerékpárosoknak szánt
közlekedési íeladat. Mert a leNek szerint ebben a
csomópontba lesznek irányítva a kerékpárosok, ahova
egyébként a legutóbbi baleset következtében kerültek a
írontálisan ütköző autók. Ha ott egy kerékpáros akkoí
szabályosan közlekedik, veszélyhelyzetbe kerult volna.
Ezért vetettem fel a legutóbbi önkoímányzati le§ületi
úlésen, hogy a jelenleg a Bikaráen folyó munkálatok -
amik a ,iárdaáthelyezé§ és a vízefuezetó árok
megépítését foglalják mágukban - követkeáében olyan
méretú legyen a járda, hogy egy ésszerű gondolat
végiggondolása során a kerékpánit nyorwonalát mégis
eíre a szakaszra építhetnénk meg. A Lipárt utca
csapadékvíz elvezetése nem megoldott jelenleg. A tsz.
iíodánál az utóbbi időben megépített áeresz-rendszer
már lehetővé tenné, hogy a csapadékvizet ide vezessük
el, A Lipárt utcában a páíos oldelról a páratlan oldal
irányába folyik el a caapadékvíz. A páratlan oldal
alácsövezésével, majd befedésével efölött elfeme a
kerékpárut.
A P'etófi utéban is a kerékpárút alatt menne e

csapadékvízelvezetó-rendszer, a Lipárt utcában így egy
füst alaü, egy pénzból a két dolog megoldható lenne.
Mindenképp az lenne az ésszerű, hogy a 87-es föút
mellől elvigyük a kerékpáros foQalmat."

Aki az utóbbi elképzelésekkel, gondolatokkal egyetért,
azonosulni tud, keresse m€ a képviseló urat, illetve az
Üzenet szertesaöjá.

Gondolatok némi hunonal

Vonnok emberek, okik o legmgyobb óldozatro is képesek - ho lólók 0ket,

Az iaazsőotól több embernek von oko félni, min1 oz

r ll]i]ilillillllll
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Mt LEK, LtPÁ RT, yÁsszÉcsE vy -

,,Ljpárt csinos mawar kózség a Gyónwós patak mellett, a
szombathely+umi vasút mentén, 61 házzal és 513 r.kath, és
ág.ev. lakossal. Postája NagrKajd, távíroja Vép_ Biftokosa a
szombathelyi káPtdan. Kdh. temploma a Xvll. században
épúft-" - hja a XX. századi naw encikloPédia a Magyarország
vármegyéi és városai.

Mára parszé mindez nem igaz, hiszen közjgazgatá§lag Ljpád
már nem léteák, megszúnt a szombathelyi káptalanbiftok, a
rumi vasút, a tavaui templomfelújításkor kiderúft, how az sokkal
régebbi, hiszan €rédeti helyen elókerúlt ew gótikus mérmúves
ablaktóredé& ami a templom múltját minimum két évszázaddal
öregbíti az addig tudotthoz kőp€st.

Lipált csak a ré,gi kónwekben, térképeken a mai helybéli
lakosok tudatában és egy utca nevében létazik.

Jól vana ez így, kérdezem varga Tibor szécsenyi lakostól,
akinek a témában megszívlelendő gondolati vannak?

"szombathelyen több váíosrész külón táblával van jelezve, pl-
zanat, Gwngyőshermán. Ezekd a községeket a város idővel
bekebelezte, do ra]i nevúk az61t megmaradt. Valami hasonlót
tudnék nálunk is elképzelni, ew kegészítő táblát, ami jelezné az
egykoli Lipál1 tóldrajzj határait.

Ez a gondolat akkor szúletett meg bennem, amikor tavaly
oldóber 2?án voft az ünnepélyes megemlékazés és
kopjafaavatás az ewkori Császl helyén. Hogyha egy elpusztuft
falu nevét megőizzűk, akkor még inkább mag kell őiznúnk agy
lakoft falu nevét is. Csak annyira, hogy egy tábla jelezné ed a
kózségrésá. Ez természetesen nem jelente kőzuazgatá§lag
őnállósodást, csupán a jóvő nemzedékek számára valamit
megőizn@ a múftból. Ljpád az 194 s agyesúléskor tEesen
elvesztette nevét, míg szé}cseny nave beleofuadt akkor az új
falunévba.

Vasszécseny kózintézményeinek nagyésza ma is itt található
(óvoda, iskola, posta, (nkornányzati hivatal, tsz. iroda,
gyógyszeftár, stb.), ez a kózségrész is széPén fEődik, a
lakosság száma jelenleg is annyi, mint amikor megszúntefték."
Aki egyetat Varga Tibor falvé_tésével, kérjúk jelezze az

őnkormánBati hivatalban vagy az Uzenet szarkasdőjénél.

' A kózépkoli élképgk és iratok Milek néven is €finnjk LjPáftd,
valószInű a malom - mÚhle szóra vezethető vissza az az €lnevezés, ami
feltételezhetóén az épp nost elbontdt szkok malom helyén áIhatolt.
sajnos ennek tisáázésa mo§ már |ehetetíen .

Könwajánló
Döbrentei Kornél - A hadrafoghatóság ábrándja (Püski, Budapest, 2000)

A JÓzseí Attila díjas, Balassi karddal kitüntetett költő, kedvelt ifiúsági regények íroja ezrittal egy összegzó művet adott ki,
amolyan Válogatást legjobb Verseiből, tanulmányaiból és esszéiből.

Ámikor aa hallom, magyar virtus, mindig lovon Vágtató óseinkre gondolok, akik menekülést szín|elve csalták maguk
után az ellenséget, majd váratlanul, bíavúros ügyességgel hátrafordultak a nyeíegben és megsemmisítő nyílzáport
zúdítottak az üldözőkre. Rógen volt.

HoVá tűnt a magyar Virtus?
Az a fortéllyal, finesszel párosuló vakmeíőség, amely nem ismeri a lehetetlent; túüárva eszén, meglepi az elleníelet. És
válságos helyzetekben úná lesz a nehézségeken, segít talpon maradni, Vagy ha úgy hozza a sors - és számtalanszor
hoáa úgy - segít talpra állítani. csak azért is!
Hová túnt a magyar virtus? Bizonyára leledzik valahol, csak lappang. A nem feladni génekbe vésett, évszázadokon át
múködni képes magatartás -parancsá napjainkban Vészesen halványodni látszik.'

Elment a csontkovács

Tudós ember távozott közülünk. Tudását nem- emberiességből, ellenszolgáltatás nélkül tette \€le,
egyetemen és nem fóiskolán szerezte, de és tette kivétel nélkül mindenkivel.
mindenképp azzal egyenrangú volt. Ez a tudás az a
bizonyos régi, apáról fiúra szálló tudás volt, és
többet ért mindenféle diplománál. lmre bácsi nem
ismert lehetetlent, mindenféle csonttal kapcsolatos
ficamot meggyógyított. Ézékeny kezével kitapogatta
a beteg testrészt, és már tudta is mit kell tennie.
Ekkor megpóbálta elterelni a beteg figyelmét és egy
határozott mozdulattal visszarakta a kificamodott
csontot a helyére. Persze ez egy kicsit fájt, de nem
fájt jobban, mint maga a ,,baleset'. Utána kicsit még
beszélgetett a beteggel mindenféléról, aki persze
nem győzött hálálkodni, hiszen mindezt lmre bácsi

lmre bácsi tehát kettős értelemben is tudós ember
volt, hiszen a gyógyításon kívül életével bizonyságot
tett az ernangéliumi felebaráti szeretetről. Ezt a
tudást nevezi a keresáény teológia igazi tudásnak:
gyümölcséról ismemi meg a fát. A talentumrol szóló
példázatot ó mindannyiunknál jobban megértette és
megélte. Az égi jutalom számára mindezért biztosan
nem marad el. Meg hát biztosan odaát is szükség
Volt egy csontkovácsra, melyikünk nem hallott még a
megcsontosodott lélekröl, azt is valahogy Mssza kell
rakni, gyógyítani kell!

lsten veled lmre bácsil

l

,",,^,,i,,EqI
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lampolgári eskü

vkezdés az óvodában

A k scsopoítos óVodásból középsós lesz, a kózépsósböl nagycsoportos. A 6 éVesek elhagyva az óVodá, írni és olvasni tanulnak az
iskolában, meít ez az élet rendie.
Az ó\Ddások kiPihénve és feltöltódve várják, hogy a nyári szünet Után újból együtt játszhassanak csoporttársaikkal. Az új óVodásaink

pedig kíVancsian, Várakozva, de Ugyanakkor szorongva Várják az óvodai élet kezdetét.
A2oo1Dot2.ne\lelési éVben 28 gyerek édesanyja kérte gyermeke felvételét az óVodába- 24 gyermek ment el isko|ába, négy pedig

újból nagycsoportos lesz, A rnagás csoportlétszámokat szerettük volna elkerülni ebben az évben is, de nem tudtuk megtenni, Úgy
igen, ha húzunk egy határt, 25 fó és nem Vesszük figyelembe a szülók kéíéseit.
Úgy gondoltuk elsó és legfontosabb szempont á óvodai íelvételnél, ha az édesanya dolgozik, gyermekét el tudja'helyezni az

óVodában.
A kialakult csoportokon í9y nem soká Változtátunk. Az új gyermekek a kiscsoPoítba kerüttek a négy nagycsoportossal. A kózépsó

csopoítba kis_ és kózépsós korú gyerekek járnak.
A nagycsopoít lébzáma 30 fö. Így a 2002-es éVben 34 gyerek kezdi el iskolai tanulmányait Az új gyerekeket szeptember 10-én

fogadjuk, de kü|ön kérésre elóbb is.
sámunkra íontos, hogy a szülók a mi óVodánkat Válasszák, az itt dolgozó ó\ónóke és dadus nénikre bízzák legféltettebb

kincseiket. A szabad óVoda választás jogában áll a szülóknek, abba az intézménybe íratják be gyermekeiket, ahol biztosítva láják
íejlódésüket.

Mi aá szeíetnénk, ha a szüók nem azéít Válasáanák óVodánká, meít ez esett a lakóhelyükhöz a legközelebb,

Dí.Némethné Fábsics lIdikó ó\€davezetó

Épüt a plébánia kerítése, munkában a sok segítő kéz

tett 2001.augusáUs $én Vasszécseny
polgármestere elótt stója Beatíix.

1971.decembeí 17én született szatmárnémeti-ben. Római
katdikus, magyar any€nyelvú, magyar nemzetiségú. Alap és
kózéPfokú tanulmányait szülóvárosában Végeáe, s itt
érettségizett 199G.ben a Kölcsey Feíenc Gimnáziumban.
Anyanyelvén akart továbbtanulni, s ez csak Magyarországon Volt
lehetséges. E|háározásában a szúlei is támogatták az 'l990-es
marosvásárhelyi Véres, rnagyarellenes pogrom háására.
Föiskolai, majd egyetemi tanulmányait Miskolcon folytatb 1990-
í996 kózött, kcvgazdasági diplomá szerezve. Három nyelven
beszél.
Bár Vasszécsenyi lakos, í997{ól Budapesten él, egy német-

magyar Piackutaió cégnél dolgozik sikeíesen. A kjslány szavaival
élve : ,sok baráot szeíeáem akik elfogadnáa és befogadtak'.
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Keresztény Közösségi Ház Alapítvány
Egyházi ingailanat kaPoű kárpóilás ( Dózsa u. 9. sz. alatti iskola) sorsa

Dr. Konkoly lsffin megyéspüspök úr bekérctte a
Keresztény Közösségi Ház alapífuány iatait, annak
vizsgálata céljából, hogy mikértt keúlt
felhasználásta az egyházi ingatlanért az államtó!
ka pott ká ryótl á s ósszege.

A szécsenyi iskola, mint egykor az egyházközség
tulajdonát képező ingatlan visszaigénylé* 1991 -ben
tőrtént, az akkori jogszábályok alapján. A
ternÉszetbeni tulajdon-visszaadás helyeft azonban
az egyházközség pénzbeni kátblanítás igénylése
nnllett döntött, hiwtkozva arla, hogy a hitéleti
éIokat szolgáló Ketesztény Közösségi Ház-
Plébánia épíé* 1992-ben elkezdődött. Hosszas
tápyalások után megállapodás született a ftEgWr
állam képiselóivel az anl7agi kárpótlásól, metynek .

összege 6 millió fonnt volt. Az összeg 2000. év
ápilisában meg is érkezett.

Dr. Tóth Jenő plébénos úr 2000. augusztusában
bewnult a Szalézi Szeaetesrcnd szombathelyi
intézetébe, új pÉbánosunk, Keresáes AndÉs lett.
Bár az épúlet közösségi célokat szolgáló lésze
1996-ban elkészüft, de a plébános-laká§ nÉg
Endbe keÜett tenni, burkolatok elkészítése,
vízvezeték-szerelési és kőmúves munkák, vatamint
a lakás bebútotozása volt hátn. Ezeket a munkákat
kellett finanszírczni ebből a pénzből, hiszen az
egyházi ingaaan Mrpótlásáól szóIó nEgállapodás is
aá taftalmazta, hogy az összegeí a Keesáény
Közősségi HázG kell fordítani- LJgyanakkor az
egyházközségi képisel&testület ugy foglalt aÉ§,

bqy a mqmandó . pénz a szécsenyi
templomfel újításáE legwn fodít|n.
A püspöki hivablban a másolatban beadott

számlák alapján megáilapíést nyett, hogy a lakás
beren&zésére, telefonbekötésére, burkolatok
e(készítésép, vízvezeték-szealési és kőműves
munkáin 1-024-899,- Ft keült felhasználásn, A
gaézs épíése 1.400.000,- Ft-ba került áfával
esyütt. 100.000,- Ft egyéb kiaűsoka
(közmű szá ml á k stb. ) keilett.
A megmaradt összegbal 3.tl50 ezer Ft-ot optima
Ertékjqyb fel<Ettek 2000. omóberében.

2001 . júniusában folyó kiadásokn felbontása
keült a lekötótt ósszegből 300 ezer Ft, rrElwől 112
ezer Ft rcstaurátori sza|<vélemény és dokumentáció
került kifizetésré, valamint a jelenlq készülő
teNekre nq 130 ezer Ft teNezői költség Várható
kiadásként a templom felújításáual kapcsolatban.
A kiftzetések és áfublások a kuntórium

feljogosítoű bgjainak ellenjqyzésárcl tőfténtek, a
kiadásokól készült sÁmlák alapján, melwket a
püspök úr másolatban megkpott. A még
megmaadt ósszeg a templom külső felújításának
munkáin fodítható.
A plébánia keitésének építési munléia az

önkormányzat 1il ezer fointot adott át, ttclyből
beszezéste kefift a szükséges anyagok zöme.

Varga Dezsó

Az Arany János utca-beli Lenin utcáról

Nemrég valami dolgom akadt az Arany János utcában és
megdöbbenéssel taPasztattam, h€y több helyütt is mé9 a régi
utcanéV és sám€bla \€n kiri a h&akon. Nem tudtam
eldönt€ni, hogy ez kózónyósségnek, vagy a régi rendszer utáni
nosztalgiának tudMó bé. V€ül |s mindegy, de Véleményem
szerint máía €gyik sem indokolható.
Az utóbi idóbén tóbb könyv is megjelent hazánkban (A

kommunizínus íekete kónyve, Könyörtelen messianiznus,
l(ommunizmus és nácizmus, Összehasonlító népiítás stb.),
amely egybehangzóan tóíténelmi dokumentumokkal bizonyítja,
hogy a kommuniznus eszméjének meg\€lósítása sázmillió
(100.000.000) emberáldozatcd l6vetelt a )o( saázadban. Ezekz embeíek nem háboníb€n, hanem békében, a kommuni2ínus,
ill€tve a szocializmus megvalósítása közben eószakkal |elték
haláukat, tehá nem teímészetes halálal haltak m€.

Lenin rendeletéré hoztak létre az elsó áne\r'eló \ragy
munl€táborokat Az ótletet nem kisebb személy mint Hitler
importalta azfán, ahol íTtár koncentrációo táboíokként keíOlt be a
létesítrnény a karáuddba. Nem tudom, mit szólnának a2
embeíek a Hitler uban év_táb|ához?

A )o( sázadi tórténelemre ámyékot Vet e két gyilkos eszme,
a kommunizmus és a íasizrnus. Mindkettö táísadalmi
kátasztrófa, emberiség élleni búntet. Egyik í 9, a rrÉsik €y
híján húsz, ahogy a köznond& mbsessége álíqa.

Mindezt a ratvid esznefuttatást Alany János, mindmáig talán
legnagyobb nemzeti költönk éídekében, Védelmében mondtam
el, aki mellesl€g a Magyar TudományG Akadémia elsó elnóke
is \/olt Egy utcanév{áblá igaán m€érdemel, még
kózségonkben is.

T.Cs.

Önkorrnányzati lap, élérhetó az lnteméten: r/vt|t/vt.Vasszecseny.hu
Felelós szerkesáö: Téft csaba

Felelós kiadó Varga Dezsó polgármester
Nyil!Éntartási sáma: B/PHF/1 198/VA/1 993
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